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2020.01.01-2020.03.20 közötti időszakban a Szent István téri 

Gyermekorvosi rendelőben,03.23-tól a Vasút utca 28 sz alatti új 

rendelőben folytattuk a tevékenységet a következő órarenddel :H:14-

17,30, K:8-11, Sz:14-17,30, Cs:8.11, P:10-12 óra. 

Az asszisztensi tevékenységet Szántainé Kiss Ildikó végezte. 

A tanácsadást a Kossuth Lajos utcai rendelőben szerdán,a Fő 

utcai rendelőben páros héten hétfőn,az Úri gondozottak részére 

páratlan héten hétfőn végeztem. A kötelező védőoltásokat általában  

sikerül időben megadni,a szülőkkel a kapcsolatunk jónak 

mondható.Továbbra is fontosnak tartjuk azt,hogy tájékoztassuk a 

szülőket az ajánlott védőoltásokról és hangsúlyt fektetünk az 

egészséges táplálkozásra is. 

2020 év végén a praxisba 1084 gondozott tartózott. Ebben az 

évben a rendelőben, illetve telemedicinális ellátással 5269  beteget,a 

tanácsadóban 931  babát láttunk el. 

Ebben az évben 77 baba született a körzetbe, ebből 45 sülysápi. 

Az újszülöttek között 1 koraszülött baba volt,1 baba született fejlődési 

rendellenességgel. 



A 2020-as év az aggodás,tanulás,alkalmazkodás éve volt.Az 

előző beszámolót azzal fejeztem be,hogy aggódva figyeljük a külföldi 

COVID-19 vírus okozta eseményeket és csak reménykedünk abban 

hogy a vírust nem hurcolják be Európában. 

Sajnos világjárvány bontakozott ki.Március 4-én hazánkban is 

jegyezték az első esetet,és kezdetét vette a járvány első hulláma. 

Folyamatosan kaptuk az utasításokat az ANTSZ-től,a Házi 

Gyermekorvosok Egyesületétől a védekezéssel, megszorító 

intézkedésekkel kapcsolatba. 

Ennek megfelelően március 16-április 30-a között 

helyettesítettem az  I. körzetben . 

Napokat töltöttem az internetet böngészve az ajánlott 

védőfelszerelések és elegendő fertőtlenítő beszerzése miatt,és örültem 

ha 10x áron is sikerült valamit beszerezni.Végül az eredmény 

megnyugtatóvá sikeredett. 

A hatásos kéz fertőtlenítéssel, óvintézkedésekkel kapcsolatban 

tájékoztatót tűztünk ki a bejárat ajtajára adott esetben meg is beszéltük 

a gondozottakkal a teendőket. 

A járvány visszaszorítása céljából a  beteglátogatásokat 

szüneteltettük,az újszülötteket is a szülőkkel egyeztetve látogattam 

maszkban, kesztyűben. 

A betegellátás is sokat változott.Tájékoztattuk a szülőket, hogy 

panasz esetén telefonáljanak.Alapos kikérdezést követően 

megbeszéltük a szülőkkel a kezelést,a recepteket a felhőbe 

irányítottuk, és tartottuk a kapcsolatot a gyógyulásig, telefonon 

keresztül, megbeszélt időpontokban. Indokolt esteben sor került a 

személyes találkozásra is.Ebben az esteben a betegek és az 

egészségesek külön bejáratot használtak,maszkot viseltek, a 

vizsgálatot  kézmosás illetve kéz fertőtlenítés előzte meg.A 

várakozások esetében kértük a1,5-2 m távolság betartását. 

Természetesen mi is betartottuk a szabályokat.A maszkviselésen kívül  

szigorú kéz és felület fertőtlenítést és germicidlámpával  lég 

fertőtlenítést végeztünk. 

A betegeket az elkülönítőben vizsgáltam.COVID gyanús esetnél 

itt egyszerűbb volt  mind a felület,mind a légfertötlenítés.A rendelőt 

germicidlámpával minden nap fertötlenítettük,igy az egészséges 

gyermekeket oltásra illetve a babákat szűrésre biztonságosan tudtuk 

fogadni. 



Szigorú feltételek mellett engedtük vissza a gyermekeket a 

közösségbe.Lázas betegeknél,mivel nem tudtuk hogy milyen vírus 

okozta a betegséget, kezdetben két hét elkülönítés, majd az enyhítéssel 

10 nap után,a láztalan betegnél egy napos tünetmentesség után adtunk 

orvosi igazolást.Természetesen ha felmerült az alapos gyanú kértünk 

tesztelést a kórokozó tisztázása végett. 

A szigorú óvintézkedéseknek ,iskola,ovóda,bölcsöde 

bezárásainak köszönhetően nagyon lecsökkent a betegek száma,és 

napok teltek el úgy hogy nem kellett antibiotikumot írni a betegeknek. 

Az első hullám alatt hét betegnél végeztünk COVID tesztet, 

ebből egy gyermeknél igazolódott a betegség. 

Szeptembertől-januárig húzódó második hullám alatt amikor már 

lazábbak voltak az óvintézkedések, megnövekedett a betegek száma. 

47 személynél végzett tesztelésből 20 esetben igazolódott a betegség. 

A februártól zajló harmadik hullámban 53 beteget szürtünk, és 

27 esetben volt pozitív a teszt.A valóságban több koronavírusos beteg 

volt,akiknél a szülők nem kérték a tesztelést. 

Szerencsére minden igazolt betegnél enyhe lefolyású volt a 

betegség,egy esetben volt enyhe szövődmény. 

Ebben az évben közel 100 gondozottat oltottuk be influenza 

ellen.Ennek és az óvintézkedéseknek köszönhetően 1-1 influenzaszerű 

megbetegedést észleltünk. 

Örömmel és megkönnyebbüléssel vettem tudomást a COVID 

elleni védőoltások megjelenéséről.Amint lehetett éltem az oltás 

lehetőségével,és a gondozottaknak is javasolom az oltás felvételét. 

Mivel a gyermekeknél tünetmentesen vagy enyhe tünetekkel 

zajlik le a betegség,és sok esetben a gyermekek döntésére van bízva az 

oltás felvétele,illetve az interneten keringő félrevezető tájékoztatások 

következtében kevesen kérik az oltást.340 gondozott van a 12-18 éves 

korosztályban és még csak közel 100 élt az oltás lehetőségével. 

Június 21-től mi is igényelhetünk a gondozottjaink részére 

oltóanyagot.A szabadságolások következtében nehezen hozható össze 

oltásra két alkalomra ugyanabban időben 6 gyermek,igy valószínű 

hogy az oltópontokban fognak jelentkezni a továbbiakban is.Mi 

felkészültünk erre a feladatra,de az első hat oltakózót még nem tudtuk 

összehozni. 

 



Köszönetünket szeretném kifejezni,amiatt hogy külőn 

rendelőben,kellemes körülmények között tudunk dolgozni. 

 

 

 

 

Sülysáp,2021.06.17                Tisztelettel: 

                                             Dr.Balog Erzsébet 

 

 
 

 

 

 

 

                                             


